



DEPARTMENT OF JUSTICE FAILING IN ITS COMMITMENT TO EMPLOYEES AFFECTED BY WORKFORCE ADJUSTMENT

The Department of Justice has already advised that there will be job losses stemming from this WFA process.

Affected members need to understand that by accepting an informal indeterminate placement, they will no longer be considered an affected employee. Affected employees are entitled to:

- Priority entitlement if laid off;
- Salary protection;
- Counselling on a variety of topics;
- Voluntary Departure Program (which, if selected, comes with options);
- Transition support measures (lump sum payments or education allowances); and
- Retraining.

In the interim, USJE strongly recommends members contact their union representatives before agreeing to any changes in their terms and conditions of employment that could stem from their affected status.

SYNDICAT DES EMPLOYÉ-E-S DE LA SÉCURITÉ ET DE LA JUSTICE

USJE  **SESJ**

UNION OF SAFETY AND JUSTICE EMPLOYEES

www.usje-sesj.com



LE MINISTÈRE DE LA JUSTICE MANQUE À SES ENGAGEMENTS ENVERS LES EMPLOYÉ-E-S TOUCHÉS PAR LE RÉAMÉNAGEMENT DES EFFECTIFS

Le ministère de la Justice a déjà confirmé que le processus de RE entraînerait des pertes d'emplois.

Les membres doivent comprendre que dès qu'ils acceptent un placement informel à durée indéterminée, ils ne sont plus considérés comme des employé-e-s touchés par le RE. Les employés concernés ont droit à :

- Droit de priorité en cas de mise à pied;
- Protection salariale;
- Services de conseils sur différents sujets;
- Programme de départs volontaires (accompagné d'options, le cas échéant);
- Mesures d'aide à la transition (paiements forfaitaires uniques ou allocations de formation); et
- Recyclage professionnel.

Dans l'intervalle, le SESJ recommande vivement à ses membres de contacter leurs représentant-e-s syndicaux avant d'accepter toute modification de leurs conditions d'emploi qui pourrait découler de leur statut de personne touchée par le RE.

SYNDICAT DES EMPLOYÉ-E-S DE LA SÉCURITÉ ET DE LA JUSTICE

USJE  **SESJ**

UNION OF SAFETY AND JUSTICE EMPLOYEES

www.usje-sesj.com